金管局推出全新系列牛年紀念幣

澳門金融管理局於 2008 年推出全新系列之農曆年紀念幣, 牛年紀念幣爲系列的第二套紀念幣, 秉承系列特色, 同時發行一枚重 7.776 克的精裝金幣、一枚重 31.1 克的精裝銀幣及一枚重 5 安士的精裝銀幣。三款紀念幣之設計圖案相同, 但色 調不一。牛年紀念幣正面刻有生肖動物及色彩繽紛的花卉圖案, 背面圖案則是被列入世界遺產的澳門歷史建築—港務局大樓。

此套限量鑄造及每年均採用不同正背面設計之農曆年紀念幣在同類之紀念幣 中,可算十分獨特和罕有,所以具有極高之收藏價值。

金融管理局將於 2008 年 12 月 1 日至 12 日接受預訂 2009 農曆牛年紀念幣(以 先到先得之標準), 欲訂購紀念幣之人仕可於上述期間上午 9:00 至 12:30 及下午 14:30 至 17:00, 親臨位於澳門東望洋斜巷 24 及 26 號的金融管理局,填妥<u>訂購表格</u>* 並繳付有關款項;成功訂購紀念幣的人仕可於 2009 年 1 月 5 日至 9 日及 2009 年 1 月 29 日起於金融管理局領取紀念幣。

如欲查詢訂購安排,請致電 Armando Agostinho 先生(電話 83952138)或 Nuno Chan 先生(電話 83952199)或瀏覽金管局之網頁。

紀念幣規格 Specifications of the coins

紀念幣 Coins	面值 Nominal Value	純度 Fineness	直徑(毫米) Diameter (mm)	發行量 Mintage	售價 Price
7.776 克精裝金幣 7.776 gm gold proof	MOP 250	99.99%	21.96	3000	MOP 3,000
31.1 克精裝銀幣 31.1 gm silver proof	MOP 20	99.9%	40.70	6000	MOP 500

^{*}訂購表格可從金融管理局網址下載

5 安士精裝銀幣 5 oz silver proof	MOP 100	99.9%	65.00	500	MOP 2,200

The Monetary Authority of Macao (AMCM) launched a new series of lunar year commemorative coins in 2008 and the Year of the Ox commemorative coins are the second collection to be released. Adopting the standard features of this new coin series, the issuance of the Year of the Ox coins will include a 7.776 gm gold proof coin, a 31.1 g silver proof coin and a 5 oz silver proof coin. All of the three coins bear identical design but possess different colour scheme. For the Year of the Ox coins, the obverse side of the coin features the pattern of the zodiac animal against a colourful flowery background and on the reverse side, the image of the world-heritage-listed historical monument--the Moorish Barracks is depicted.

This series of lunar year commemorative coins, with limited mintage and varying designs for both the obverse and reverse side for each year, is extremely unique and rare for coins of this category and is bound to become a collector's item.

Subscriptions for the 2009 Year of the Ox commemorative coins will be accepted between December 1st and 12th of 2008 on a first-come-first-served basis. Interested parties could come to the office of AMCM, Calçada do Gaio, no. 24-26, during the cited period between 9:00 to 12:30, and 14:30 to 17:00, to fill out a subscription form* and make payments for the subscribed coins. Successful subscribers will be able to pick up their subscribed coins at AMCM between January 5th and 9th and from January 29th of 2009 onwards.

For enquiries about subscription arrangements, please contact Mr. Armando Agostinho at 83952138 or Mr. Nuno Chan at 83952199 or browse the website of AMCM.

紀念幣規格 Specifications of the coins

紀念幣 Coins	面值 Nominal Value	純度 Fineness	直徑(毫米) Diameter (mm)	發行量 Mintage	售價 Price
7.776 克精裝金幣 7.776 gm gold proof	MOP 250	99.99%	21.96	3000	MOP 3,000
31.1 克精裝銀幣 31.1 gm silver proof	MOP 20	99.9%	40.70	6000	MOP 500
5 安士精裝銀幣 5 oz silver proof	MOP 100	99.9%	65.00	500	MOP 2,200

^{*}Subscription forms can be downloaded from the website of AMCM